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سرمقاله

ایران، آینده و جوانان
ادامه از صفحه یک

آینده » Future « ایران چگونه تکون و تکامل 
می یابد؟ آینده از جنسِ  امکان است، و امکان، 
از گونه که خلَق و خردورزی، تدبیر و ساختن می 
باشد. آینده، انعکاس و اثر، دیروز و امروز است.

این جهان کوه است و فعل ما ندا،
سوی ما آید، نداها را صدا.

فعل تو کان زاید از جان و تنت،
همچو فرزندی بگیرد دامنت. ) مولانا(

آینده ایران را نسل های دیروز، امروز و آینده 
می سازند؛ بر این اساس، هیچ نسلی نسبت به 
نسل قبَل یا بعد، برتری ندارد. اماّ این نسل ها، 
و  دارند،  مشترک  بارز  ویژگی  و  صفت  یک 
این  است.  بودن  ایرانی  و  ذاتی  مسئولیت  آن 
پیشرفت  پیشران  و  محُرکّ  موتور  مسوولیت، 
ایران می باشد. نسل » x، y، z « همگی در 
زدِ  نسل  هستند.  سهیم  فردا،  ایران  ساختن 
آینده  سازندگان  چراکه،  است،  مهم  بسیار 
ایران هستند. پرسش اینست که نسل گذشته 
تا  کند  سیاست مداری  و  قانونگذاری  چگونه 
زمینه و مسیر ایران آینده بهتر ساخته شود؟ اگر 
سیاست ها و برنامه ها و اقدامات نسل گذشته و 
مسن، معطوف به آینده نباشد، در حق نسل 
زدِ ظلم شده است. گویی، بار مسئولیت نسل 
گذشته به نسل آینده محول گشته است و این 
بی دلیل و غیرمنطقی است. یعنی، قاعده این 
است که هر نسلی معطوف به آینده بیاندیشند 
و بکوشند. جوانان این مرز و بوم، انتظار دارند 
بزرگسالان و پیران و حاکمان، آینده و سرنوشت 
فرزندان کشور و خاک ایران عزیز را بر منافع و 
دوره ی خود، مقدم دارند و فضا و زمینه آینده را 
برای خردمندی و فرهمندی جوانان مهیا سازند 
و توسعه و پیشرفت ایران را اصیل ترین دغدغه 
خود دانند. ایران بزرگ و با فرهنگ، فرقی بین 
نسل پیشین و پسین نمی گذارد، بلکه نسلی که 
در شرف و برتری و بزرگی و سربلندی و تمدن و 
راحتی ایرانیان نیک بیاندیشد و بدرستی بکوشد، 
برای تاریخ، آینده و جوانان ارجح و قابل ستایش 
با  همانا،  ایران،  محتوای  و  مایه  درون  است. 
رشد، بالندگی، فرهنگ و تمدن و علم و دانش 

و حکمت ربط دارد. 

خبر

اخبار

قالیباف در تماس تلفنی با رئیس جدید 
مجلس نمایندگان عراق مطرح کرد
آمادگی مجلس برای توسعه 

همکاری های پارلمانی ایران و عراق
رئیس مجلس شورای اسلامی در تماس تلفنی با 
رئیس جدید مجلس نمایندگان عراق ضمن تبریک 
انتخاب وی بر آمادگی مجلس شورای اسلامی ایران 
دو  فی مابین  پارلمانی  همکاری های  توسعه  برای 

کشور تأکید کرد.
رئیس  قالیباف،  محمدباقر  ایسنا،  گزارش  به 
المشهدانی،  محمود  و  اسلامی  شورای  مجلس 
امروز  عراق  نمایندگان  مجلس  جدید  رئیس 
چهارشنبه به منظور تبادل نظر درخصوص تحولات 
به صورت  کشور  دو  مناسبات  توسعه  و  منطقه 
شورای  مجلس  رئیس  کردند.  گفت وگو  تلفنی 
اسلامی در ابتدای این گفت وگوی تلفنی، ضمن 
تبریک انتخاب المشهدانی به عنوان رئیس جدید 
مجلس نمایندگان عراق گفت: »تقبل مسئولیت 
در این مقطع حساس و شرایط خاصی که منطقه 
در  صهیونیستی  رژیم  و  آمریکا  فاجعه آفرینی  با 
شایسته  است،  شده  مواجه  لبنان  و  فلسطین 
»بی گمان  کرد:  تأکید  وی  است«.  تأثیرگذار  و 
شخصیت و رویکرد جنابعالی در مبارزه با آمریکا 
و رژیم صهیونیستی فرصت مغتنمی برای محور 
مقاومت و پارلمان عراق خواهد بود.« قالیباف، در 
ادامه این گفت وگوی تلفنی ضمن دعوت از رئیس 
مجلس عراق برای سفر به تهران، بر آمادگی مجلس 
همکاری های  توسعه  برای  ایران  اسلامی  شورای 
رئیس  کرد.  تأکید  کشور  دو  فی مابین  پارلمانی 
مجلس نمایندگان عراق: حسن همجواری و منافع 
مشترک  دغدغه  ایجاد  باعث  کشور  دو  مشترک 
شده است المشهدانی نیز ضمن تشکر از انجام 
این گفت وگوی تلفنی خاطرنشان کرد: اشتراکات 
فراوان دوکشور، به ویژه حسن همجواری و منافع 
مشترک، باعث شده دو کشور دغدغه های مشترکی 
داشته باشند. وی افزود: »ما در پارلمان عراق بر 
فلسطین  موضوع  و  قدس  مسأله  در  خود  عهد 
پایبند هستیم و راهی را که انتخاب کرده ایم، ادامه 
خواهیم داد و سختی  مسیر مانع از پافشاری ما در 

قضیه فلسطین و لبنان نخواهد شد.«

پزشکیان در جلسه هیئت دولت:
طرح دولت برای رفع فیلترینگ به 

معنای رها کردن فضای مجازی نیست
رئیس جمهور با بیان اینکه فیلترینگ قرار بود 
بدتر  بر  اما علاوه  از کشور حل کند،  را  مشکلی 
کردن شرایط، موجب ایجاد رانت خواری در فروش 
فیلترشکن و ایجاد نارضایتی برای مردم نیز شده 
فیلترینگ  رفع  برای  دولت  طرح  گفت:  است، 
به معنای رها کردن فضای مجازی نیست، بلکه 
موجب توسعه و تقویت حکمرانی و استفاده بهینه 

مردم از آن خواهد شد.
جلسه  در  پزشکیان  مسعود  ایسنا،  گزارش  به 
صبح امروز چهارشنبه هیئت دولت تصریح کرد: 
نتایج ارزیابی های علمی و تحلیل اثرات اجتماعی 
فیلترینگ نشان می دهد که هیچ یک از اهداف این 
طرح محقق نشده بلکه مضرات و مشکلات دیگری 
نیز ایجاد کرده، اما تعجب آور است که ما همچنان 
نسبت به ادامه این روند پرضرر و بی نتیجه اصرار 
داریم. رئیس جمهور در ادامه با بیان اینکه طرح 
کردن  رها  معنای  به  فیلترینگ  رفع  برای  دولت 
و  توسعه  موجب  بلکه  نیست،  مجازی  فضای 
آن  از  مردم  بهینه  استفاده  و  حکمرانی  تقویت 
خواهد شد، افزود: بنای دولت توسعه آموزش و 
نوجوانان  برای  ویژه  به  فرهنگی  تولید محتواهای 
بر بستر  افزایش خدمات دولتی  نیز  و جوانان و 
استفاده  به  منجر  که  است  اجتماعی  شبکه های 
بهینه از اینترنت خواهد شد. پزشکیان با بیان اینکه 
دولت به دنبال ایجاد نگاه مشترک با دیگر نهادهای 
حاکمیتی درباره رفع فیلترینگ است، بر ضرورت 
شورای عالی  جلسه  مصوبه  اجرای  در  تسریع 
به منظور  فضای مجازی و تشکیل کارگروه ویژه 
بررسی ابعاد مختلف این موضوع، رفع دغدغه ها و 
نگرانی ها در این زمینه و ارائه نتیجه به جلسه بعدی 

این شورا برای تصمیم گیری نهایی تأکید کرد.

هلاکت و دستگیری ۱۱ تروریست 
طی ۴۸ ساعت اخیر در 

سیستان وبلوچستان
امنیت  شهدای  عملیاتی  رزمایش  سخنگوی 
زمینی سپاه گفت: طی ۴۸  نیروی  قرارگاه قدس 
ساعت اخیر ۴ تروریست مزدور وابسته به رژیم 
صهیونیستی به هلاکت رسیده اند، ۷ نفر دستگیر 
و ۵ نفر دیگر نیز خود را تسلیم نیروهای امنیتی 

کردند.
اظهار  شفایی  احمد  سردار  ایسنا،  گزارش  به   
قرارگاه  امنیت  شهدای  عملیاتی  رزمایش  کرد: 
یگان های  مشارکت  با  سپاه  زمینی  نیروی  قدس 
صابرین، نیرو مخصوص، تکاور، بالگردی، جنگال 
و یگان های مردم پایه و رده های بسیج و یگان هایی 
از فراجا استان و رده های اطلاعاتی از جمله اداره 
کل اطلاعات استان، سازمان اطلاعات سپاه و فراجا 
استان همچنان در حال انجام است. وی افزود: 
در ادامه این رزمایش به فضل الهی با انسجام و 
هماهنگی نیروهای اطلاعاتی و عملیاتی رزمایش 
شریف  مردم  قابل تقدیر  مساعدت  و  همراهی  و 
تروریست   ۴ تعداد  اخیر  ساعت  در ۴۸  استان، 
هلاکت  به  صهیونیستی  رژیم  به  وابسته  مزدور 
رسیدند و ۷ نفراز عوامل خود فروخته دستگیر و 
۵ فریب خورده نیز خود را تسلیم نیروهای امنیتی 
کردند. سخنگوی رزمایش عملیاتی شهدای امنیت 
امنیت  شهدای  عملیاتی  رزمایش  کرد:  تأکید 
و  تقویت  هدف  با  اعلام شده  قبل  از  مناطق  در 
استحکام بخشی به امنیت پایدار در حال اجراست و 
فرماندهان و رزمندگان قرارگاه قدس نیروی زمینی 
سپاه با عزم جدی و راسخ تا تحقق کامل اهداف 

رزمایش به عملیات خود ادامه خواهند داد.

جلسه فراکسیون زنان مجلس با 
تعدادی از مسلمانان قاره آمریکا

از  تعدادی  میزبان  مجلس  زنان  فراکسیون 
مسلمانان قاره آمریکا بود.

فاطمه محمد بیگی رئیس فراکسیون زنان مجلس 
با اشاره به  با ایسنا  شورای اسلامی در گفت وگو 
جلسه این فراکسیون با تعدادی از مسلمانان قاره 
آمریکا  قاره  مسلمانان  از  تعدادی  گفت:  آمریکا 
جهت آشنایی با نحوه فعالیت زنان ایرانی به ایران 
سفر کرده اند. وی افزود: چون این تلقی در برخی 
ایرانی  زنان  که  دارد  وجود  اروپایی  کشورهای  از 
اجتماعی  در خانه هستند و هیچ فعالیتی  صرفاً 
ندارند، این مسلمانان آمدند تا با زنان قانونگذار در 
کشور ما آشنا شوند و پیام ما را به سایر کشورها 
تاکید  با  برسانند. رئیس فراکسیون زنان مجلس 
اینکه در برنامه ما این است که پیام صلح و  بر 
دوستی زنان ایرانی را به دنیا برسانیم، گفت: این 
گروه از مهمانان خارجی با علی نیکزاد نایب رئیس 
مجلس خواهند داشت. به گزارش ایسنا، مهمانان 
فراکسیون زنان مجلس در جلسه ی امروز صحن 
مجلس با حضور در جایگاه مهمانان از نزدیک در 
جریان فرآیند قانونگذاری در قوه مقننه قرار گرفتند.

معروف  به  امر  ستاد  خانواده  و  زنان  اداره  رئیس 
استان تهران، اخیراً اعلام کرده که در پاسخ به مراجعات 
اولین »کلینیک  متعدد خانواده ها و دختران تهرانی، 
ترک بی حجابی« با هدف »درمان علمی و روان شناختی 
بی حجابی« در تهران راه اندازی می شود. این مرکز با 
رویکرد مشاوره و حمایت، قصد دارد به دخترانی که 
تا  از حجاب شرعی دارند، کمک کند  پوششی خارج 

دوباره به پوشش مدنظر این نهاد برگردند.
این گفته ها سبب اظهار نظرهای گوناگون در فضای 
رسانه ای و اجتماعی کشور شد. خواندن نام »کلینیک 
تداعی کننده  بسیاری  برای  احتمالاً  بی حجابی«  ترک 
کلینیک های ترک اعتیاد است؛ گویی نیت بر این است 
اجباری  درمان  به  و  ببندند  تخت  به  را  دختران  که 
بپردازند. این نوع تصمیم ها از همان ابتدا سوال برانگیز و 

دور از درک عمومی به نظر می رسد.
در همین رابطه نیز انتخاب در گزارشی می نویسد: 
تندرو ها  نیرو های  از  شاذ  می توان سخنی  لحظه  هر 
فایده ای سیاسی  آنکه  از  بشنویم؛ سخنانی که بیش 
و اجتماعی داشته باشد، صرفا بازنمای شخصی ترین 
افکاری است که در ذهن این طیف حداقلی می گذرد. 
در تازه ترینش هم مهری طالبی دارستانی، رئیس اداره 
زنان و خانواده ستاد امر به معروف استان تهران، گفته 
است که می خواهیم اولین کلینیک ترک بی حجابی را در 
تهران راه بیندازیم. جالب آن است او گفته که این ایده 
»پس از بررسی های تخصصی و جلسات کارشناسی« 

خلق شده است.
بی حجابی  ترک  کلینیک  ایده  پی  در  نکته  چند 
یعنی  سخنان  این  گوینده  آنکه  نخست  دارد.  وجود 
مهری طالبی دارستانی را نباید صرفا فردی بدانیم که 
از  یکی  او  است.  می کرده  کار  فرهنگی  حوزه های  در 
نزدیک ترین افراد به حجت عبدالملکی، وزیر کار دولت 
رئیسی است؛ فردی که از قضا خودش هم ایده های 
عجیبی ارائه می داد؛ مشخصا آنکه با هر یک میلیون 
تومان می شود یک شغل ایجاد کرد. در دوره کوتاهی 
که عبدالملکی وزیر کار بود، آنقدر عملکرد او ضعیف 
بود که از ترس استیضاح او استعفا داد که گفته می شود 
به نوعی مجبور به استعفا شد. مهری طالبی در ایام 
تصدی عبدالملکی بر وزارت کار، مدیرکل بازرسی این 
وزارتخانه بود که با کنار رفتن عبدالملکی و روی کار 
آمدن مرتضوی او نیز از کار برکنار شد. او به قدری 
خود را متعهد به عبدالملکی می دانست که وقتی او 
از وزارت کار رفت، در توئیتی مبهم نوشت: »سلام بر 
اسماعیل... در آن زمان از این توئیت چنین برداشت 
شد که طالبی، عبدالملکی را حضرت اسماعیل مقایسه 
کرده و می خواهد بگوید عبدالملکی هم ذبح شد؛ در 
صورتی که همان زمان گفته شد و عبدالرضا داوری 
هم نوشت که حضرت اسماعیل که ذبح نشد. در آن 
زمان کاربران فضای مجازی می گفتند که انتشار چنین 
توئیتی ناشی از نداشتن اطلاعات کافی در موضوعات 

دینی است.
نکته دوم درباره علت طرح چنین مسائل حاشیه سازی 

است. طالبی در اواخر دولت روحانی هم در مقابل قوه 
قضائیه اقدام به بست نشینی کرد تا به گفته او مسئولان 
در جلوی »نشر کتب مستهجن و انحرافات فرهنگی در 
فضای مجازی، سینما، تئاتر، و حتی صداوسیما« را 
بگیرند. او حالا هم در قامت رئیس اداره زنان و خانواده 
ستاد امر به معروف استان تهران مسئله کلینیک ترک 
بی حجابی را مطرح می کند. مشخص نیست که این 
سخن با چه پشتوانه علمی ای مطرح می شود و به نظر 
می رسد بخشی از سخنانی که نیرو های خاص سیاسی 
مطرح می کنند بیشتر منویات ذهنی خودشان باشد تا 

تصمیم ارگانی-سازمانی.
مسئله بعدی موازی کاری های صورت گرفته است. در 
شرایطی که مجلس با هر کیفیتی به موضوع حجاب 
با  عفاف  و  حجاب  لایحه  قانون  و  است  کرده  ورود 
همه نقد های مهمی که بر آن وارد است، برای مسئله 
بی حجابی تصویب شده، تشکیل کلینیک ترک حجاب 
چه معنایی دارد؟ آیا قرار است کسانی که در خیابان 
حجاب ندارند، بازداشت شوند و به این مراکز برده شوند 
یا آنکه اعضای خانواده ها این حق را خواهند داشت که 
زن یا دختر خانواده را به این مراکز ببرند؟ یعنی توقیف 
بی حجابی  ترک  کلینیک  در  افراد  استقرار  و  فیزیکی 
صورت بگیرد؟ این شرایط با کدام یک از قوانین موضوعه 
کشور سازگار است که از سوی فردی مطرح می شود که 

از قضا در این کشور مسئولیتی هم بر عهده دارد.
است.  سخنان  این  اجتماعی  بازتاب  دیگر  موضوع 
اجتماعی منجر می شود؛  تحریک  به  چنین سخنانی 

حال آنکه شرایط کنونی کشور نیاز به آرامش دارد. البته 
مختلف  بزنگاه های  در  سیاسی  خاص  طیف های  که 
نشان داده اند منویات ذهنی خودشان را مقدم بر منافع 
و امنیت ملی می دانند. علاوه بر آنکه چنین سخنانی 
را  هزینه اش  بلکه  می ستاند  را  مردم  ذهنی  آرامش 
حاکمیت باید بپردازد، زیرا مردم تصور می کنند وقتی 
فرد مسئولی در ستاد امر به معروف و نهی از منکر 
مجموعه  نظر  حتما  می کند،  مطرح  را  ایده ای  چنین 

حاکمیت هم همین است؛ حال آنکه این طور نیست.
نیرو های خاص سیاسی در همه این سال ها با طرح 
ایده ها یا اقدامات عجیب هزینه های زیادی را هم بر 
سفارت  به  حمله  نمونه اش  کرده اند؛  تحمیل  کشور 
عربستان بود که باعث شد نزدیک به یک دهه روابط 
ایران و عربستان قطع شود. آنها صداوسیما را هم در 
اختیار دارند و در آنجا هم منویات خود را به جا هم 
همین شکل از رفتار را از خود ارائه می دهند؛ مثلا وقتی 
یکی از آنها گفت که دنبال رفاه و آسایش هستند، جمع 
کنند و از کشور بروند یا آن دیگری که گفت مملکت 

مال حزب اللهی هاست.
بهروزآذر: تشکیل کلینیک حجاب هیچ ارتباطی با 

دولت ندارد
و  زنان  امور  معاون  بهروزآذر  زهرا  زمینه  در همین 
امروز  جلسه  حاشیه  در  جمهوری  ریاست  خانواده 
هیئت دولت درباره تشکیل کلینیک حجاب گفت: این 
موضوع هیچ ارتباطی به دولت ندارد و شکل گیری آن در 

دولت تصویب نشده است.

وی اضافه کرد: موضوع حجاب یک موضوع تربیتی 
است و باید در درون خانواده ها شروع شود ما حتماً در 
برنامه خود داریم که خانواده ها فرزندان خود را متقاعد 

کنند حجاب را انتخاب کنند.
معاون رئیس جمهور تصریح کرد: نباید با این موضوع 
شبیه موضوعات دیگر برخورد کنیم که موجب وهن 
اسلام و هم وهن موضوع امر به معروف و نهی از منکر 

است.
وی گفت : این موضوع به نظر ما باید در سطح کلان 
ذیل شورای فرهنگ عمومی کشور بررسی شود. دولت 
نه در این موضوع دخالت داشته و نه نقشی ایفا کرده 
است.امیدواریم حتما به شیوه موثر و در شأن و کرامت 

زنان ذیل نگاه اسلامی این موضوع را پیگیری کنیم.
بهروزآذر تاکید کرد: لایحه تامین امنیت زنان از روز 
روال  مطابق  و  گرفت  قرار  دولت  کار  دستور  در  اول 
درخواست تسریع دادیم و الان هم دوباره از مجلس 
درخواست می کنیم، باتوجه به پیگیری مجدد دولت این 
لایحه را با فوریت در دستور کار قرار دهند و به آن 

رسیدگی کنند.
بروز  از  راهکار جلوگیری  تنها  این  البته  افزود:  وی 
اتفاقات تلخ نیست و حتماً باید روی مهارت های زندگی 
و تاب آوری در میان همه اعضای جامعه کار کنیم و 
همه باید باهم مهارت شنیدن و ارتباط موثر بین اعضای 

خانواده و جامعه را گسترش دهیم.

و  فیلترینگ  یا  رفع مسدود سازی  اینکه  بیان  با  دولت  سخنگوی 
ضابطه مند شدن آن در حال پی گیری است تاکید کرد که هیچ مافیایی 

توان ایستادگی در مقابل وفاق مردم ایران را ندارد.
به گزارش ایسنا، فاطمه مهاجرانی در حاشیه جلسه هیئت وزیران، 
گفت:  وزارت ارتباطات درباره کارگروه ویژه اقتصاد دیجیتال گزارشی داد 

که به تصویب رسید. در مورد بنیاد نیز مصوبه داشتیم.
عربستان  به  سفر  درباره  عراقچی  و  عارف  آقایان  داد:  ادامه  وی 
و تعاملات خوب با این کشور گزارش دادند. گزارش معاون حقوقی 
رییس جمهور درباره حق عضویت ایران در مجامع بین المللی و جداول 
و  برقی  کارکرده  و  واردات خودروهای سواری  تصویب شد.  نظر  مد 
هیبریدی با عمر کمتر از ۵ سال تصویب شد و منابع نیز صرف خرید 
موضوع  داد:  ادامه  دولت  سخنگوی  می شود.  داخلی  خودروهای 
مربوطه  کمیسیون  به  و  خارج  دولت  هیات  دستور  از  شهرداری ها 
ایران و  تعاملات  آقای گروسی درباره  داد: سفر  ادامه  برگشت. وی 
دارو،  انرژی،  بودن  صلح آمیز  بر  تاکید  است.  اتمی  انرژی  سازمان 

کشاورزی نیز در این حوزه مطرح خواهد شد.
مهاجرانی با اشاره به مسئله فیلترینگ، گفت: رفع مسدود سازی 
یا فیلترینگ و ضابطه مند شدن آن مطرح شد. از روز اول در دستور 
کار قرار گرفت و در حال پیگیری است. درباره طرح دولت برای ارائه 
به شورای عالی فضای مجازی گفت وگو کردیم اما در نهایت کارگروهی 
مسوول بررسی آن شد. وی ادامه داد: هیچ مافیایی توان ایستادگی در 
مقابل وفاق مردم ایران را ندارد، هیچ مافیایی. سخنگوی دولت تاکید 

کرد: امیدوارم با تصمیم کارگروه به سمت ضابطه مند شدن فضای 
مجازی خواهیم رفت.

سخگوی دولت با اشاره به انتخاب ترامپ، گفت: ترامپ یکبار 
فشار حداکثری را طی کرد و دید که نتیجه بخش نبود. آمریکا یک بار 
از توافق خارج شد و دید چه شد. به ترامپ توصیه می کنم »آزموده 
را مجددا نیازماید«  تمام تصمیمات را با تدبیر رهبری و شورای عالی 
به درگذشت  اشاره  با  امنیت ملی پی خواهیم گرفت. مهاجرانی 
دانشجوی دانشگاه خواجه نصیر، گفت: وزارت علوم در این باره 
پاسخ ها را جمع آوری خواهد کرد و پیگیری ها نیز انجام می شود. وی 
درباره حضور رئیس جمهور در دانشگاه نیز گفت: آقای پزشکیان 
اهل گفت وگو هستند. ایشان اهل علم و حلم هستند و از گفت وگو 
دچار مشکل نمی شوند. برنامه حضور رییس جمهور در دانشگاه باید 

از دفتر ایشان پرسیده شود.
مهاجرانی با اشاره به ایده تشکیل کلینیک ترک بی حجابی، گفت: 
دولت موضعش را درباره فرهنگی و اجتماعی از جنس حجاب که البته 
پایه های باوری در آن بسیار مهم است بارها و بارها اعلام کرده و نیازی 

به تکرار مجدد آن نیست.
وی تاکید کرد: دولت از تشکیل کلینیک مطرح شده خبر ندارد.

سخنگوی دولت همچنین درباره سفر رافائل گروسی به ایران گفت: 
رییس سازمان انرژی اتمی پاسخگو نوع و کیفیت نظارت سازمان انرژی 

اتمی و سفر گروسی به ایران است.
سخنگوی دولت در ادامه با  اشاره به رجیستری آیفون و مسائل 

حاشیه ای، گفت: اولویت دولت متنوع است که هیچ کدام جای دیگری 
را نمی گیرد. رجستیری آیفون جای خودش را دارد و معیشت مردم هم 
جای خودش را دارد. قرار نیست با رجستیری ایفون مشکل معیشت 
مردم حل شود، مسئله ای  برخی مطرح کرده اند. دولت مطابق مصالح 
ملی تصمیم گیری می کند. واردات بنزین سوپر و رجستیری آیفون از 
این دست است. سخنگوی دولت در ادامه به نشست ریاض پرداخت 
و تصریح کرد: پیشنهاد دهنده برای برگزاری نشست فوق العاده ریاض 
خودِ ایران بود. کارگروهی تشکیل شد و  موضوع صلح در غزه و کرانه 
باختری مطرح شد که البته نیازمند پیگیری های بین المللی است که در 

دستور کار قرار دارد.
مهاجرانی در ادامه از کاهش مازوت سوزی در نیروگاه های تولید برق 
صحبت کرد و گفت: کاهش مازوت سوزی داریم نه توقف آن را. میزان 
آلایندگی در  اراک، اصفهان و البرز بالا بود و طی این مدت تلاش شد 
مازوت با گوگرد کمتر در اختیار قرار گیرد تا اگر لازم به مازوت سوزی در 

این شهرها شد لااقل آلودگی کمتری تولید شود.
وی متذکر شد: به مردم اطمینان می دهم مشکلی از نظر تامین 
مازوت نداریم. صرفا به خاطر بیماری های این شهرها و سلامت مردم 

مازوت سوزی در سه شهر مذکور قطع شد.
سخنگوی دولت با اشاره به ذخایر سوخت مایع کشور،  گفت: میزان 
سوخت مایع اول شهریور 1۴03 با مدت مشابه  سال قبل ۴0 تا ۴۵ کمتر 
شده و طبیعی است که دچار کمبود منابع سوختی باشیم. این ذخائر 

باید در پنج ماه اول سال پر می شد که نشد.

از »مملکت مال حزب اللهی هاست« تا »کلینیک ترک بی حجابی«!

گفتمان حاشیه ساز در سپهر سیاسی- اجتماعی
گروه سیاسی- اظهار نظرها در خصوص برخی معضلات و یا پدیده های اجتماعی و سیاسی گاها به جای ایجاد یک بستر نقادانه و گفتگو محور سبب ایجاد 

تشنج و گاه تمسخر می شود که موجب وهن برخی از اصول نیز می شود.

هیچ مافیایی توان ایستادگی مقابل وفاق مردم ایران را نداردسخنگوی دولت: 

موضوع دیگر 
بازتاب اجتماعی 

این سخنان 
است. چنین 

سخنانی 
به تحریک 

اجتماعی منجر 
می شود؛ حال 

آنکه شرایط 
کنونی کشور 

نیاز به آرامش 
دارد

اعضای کابینه چهاردهم در حاشیه جلسه روز )چهارشنبه( بیست و سوم آبان 
1۴03 هیات وزیران در حیاط دولت با حضور در جمع خبرنگاران به سؤالات  آنها 

پاسخ دادند.
 به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان در بخشی از اظهارات خود در جلسه امروز 
هیات دولت، با بیان اینکه فیلترینگ قرار بود مشکلی را از کشور حل کند، اما 
علاوه بر بدتر کردن شرایط، موجب ایجاد رانت خواری در فروش فیلترشکن و 
ایجاد نارضایتی برای مردم نیز شده است، گفت: طرح دولت برای رفع فیلترینگ 
تقویت  و  توسعه  موجب  بلکه  نیست،  مجازی  فضای  کردن  رها  معنای  به 

حکمرانی و استفاده بهینه مردم از آن خواهد شد.
رئیس جمهور امروز همچنین بعد از جلسه در جمع خبرنگاران در حیاط دولت 
حاضر شد و درباره زمان رفع فیلترینگ گفت: در حال بحث هستیم و دیروز هم 

جلسه داشتیم.
وی در پاسخ به سوالی درباره حل ناترازی انرژی هم گفت: کمبود منابع داریم 
و الان مجبوریم ذخایر نیروگاه ها را طوری تنظیم بکنیم که زمستان به مشکل 
بر نخوریم. اگر الان فکری نکنیم در زمستان ممکن است با خطر زیادی مواجه 

بشویم.

سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه آیا 
برنامه ای برای مدیریت تنش با آمریکا وجود دارد، بیان کرد: این سیاست اصولی 
جمهوری اسلامی ایران است که ما اختلافاتی را با آمریکا داریم که بسیار اصولی 
و مبنایی است. ممکن است حل شدنی نباشد، اما باید مدیریت کنیم تا هزینه 

هاو تنش ها کاهش پیدا کند. این کاری است که همیشه انجام می دهیم.
وی در ادامه در پاسخ به این پرسش که آیا کماکان کانال ارتباطی عمان بین 
ایران و آمریکا وجود دارد، بیان کرد: کانال های تماس بین ما و آمریکایی ها 

همچنان وجود دارد.
احمد میدری وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی با اعلام اینکه متناسب  سازی 
حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی از امروز آغاز  و احکام جدید آنها صادر می 
شود،  افزود: این دهک ها هر سال براساس اطلاعت روز بررسی می شود. از سال 

گذشته بودجه ای برای کالابرگ الکترونیکی اختصاص داده نشده است.
زهرا بهروزآذر معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری با تاکید بر اینکه 
تشکیل کلینیک حجاب هیچ ارتباطی با دولت ندارد، افزود: این موضوع هیچ 

ارتباطی به دولت ندارد و شکل گیری آن در دولت تصویب نشده است.
وی با اشاره به اینکه موضوع حجاب یک موضوع تربیتی است و باید در درون 

خانواده ها شروع شود، تصریح کرد: ما حتماً در برنامه خود داریم که خانواده ها 
فرزندان خود را متقاعد کنند، حجاب را انتخاب کنند. نباید با این موضوع شبیه 
موضوعات دیگر برخورد کنیم که موجب وهن اسلام و هم وهن موضوع امر به 

معروف و نهی از منکر است.
غلامرضا نوری قزلجه وزیر جهادکشاورزی درباره وضعیت عرضه و قیمت 
گوشت قرمز و مرغ توضیحاتی ارائه کرد و گفت: گوشت تنظیم بازاری به میزانی 
کمی از نیاز تامین می شود و به فروشگاه ها داده می شود، اما در عرض نیم 

ساعت تمام می شود.
وی ادامه داد: قیمت مرغ کیلویی زیر ۹۲ هزار تومان است. دو هفته قبل 

بیشتر بود، اما الان کمتر شده است.
عبدالناصر همتی وزیر اقتصاد با اشاره به کنترل قیمت ارز و سکه، گفت: 
بانک مرکزی در قضیه کنترل نرخ ارز و دلار خوب عمل کرد. سکه به خاطر انس 
جهانی که ۲00 دلار کاهش قیمت داشت، نزولی شد. قیمت سکه در ایران هم 
به دلیل افزایش انس جهانی بود که با کاهشی شدن آن، نرخ سکه در ایران نیز 

کاهش یافت.
وی همچنین اعلام کرد که وام ازدواج در شبکه بانکی در حال پرداخت است.

اعضای کابینه چهاردهم در حاشیه جلسه دولت چه گفتند؟
آخرین توضیحات درباره رفع فیلترینگ
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آملی لاریجانی:
 ۴۰ بند FATF در کشور در حال اجراست

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام اعلام کرد: ۴0 بند FATF در کشور در حال اجراست.
به گزارش ایسنا، آیت الله صادق آملی لاریجانی در جمع فعالان اقتصادی بخش خصوصی با بیان اینکه ما 
مسائلی شکلی در طرح موضوعات در مجمع تشخیص مصلحت نظام داریم، اظهار کرد: یعنی این پرسش 
پیش می آید که آیا پس از دوره ای که از بررسی موضوعی گذشته است ما می توانیم دوباره آن را طرح کنیم 

یا نه؟
آملی لاریجانی یادآور شد: اف ای تی اف بیش از ۴0 مورد را شامل می شود و یک قرارداد هم نیست یک کار 

اقدام مشترک است. ما همه قوانین آن را نداریم و از ۴۲ مورد ۴0 مورد آن در کشور در حال انجام است.

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام یادآور شد: آنان چهار قانون مادر از ما می خواستند که دو مورد 
داخلی شد و دو مورد پالرمو و سی اف تی داخلی نشد. در این زمینه خودم کار کردم و با تصویب پالرمو موافق 
بودم. به دوستان هم گفتم.به لحاظ فنی معتقد بودم ما حق تحفظ داریم، چون به لحاظ کنوانسیون های 

بین المللی ما حق تحفظ می توانیم داشته باشیم در جایی که مخالف ماهیت قرارداد نباشد.
وی تصریح کرد: به نظرم ما در پالرمو حق تحفظ می تونستیم داشته باشیم چون مواردی که می خواستیم 
تحفظ کنیم مخالفتی نداشت، ولی در مورد سی اف تی من خودم هم مقداری تأمل دارم چون عناوینی در 

آن هست که ممکن است نهادهای بین المللی علیه ما بخواهند به کار ببرند که آن هم باید قابل حل باشد.


